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Robert J. Sawyer’s twenty-four bestselling science-fiction novels are known for “marshaling a daunting quantity of fact and theory from across scientific disciplines” (National Post) to produce “page after page of bold scientific extrapolation” (The New York Times). New Scientist calls his work “scientifically plausible, fictionally intriguing, and ethically important,” The Toronto Star calls him “Canada’s answer to Michael Crichton,” and artificial-intelligence pioneer Marvin Minsky said, “Lately, I’ve been inspired by the work of Robert J. Sawyer.”


Rob has published in both of the world’s leading scientific journals, Science (guest editorial) and Nature (fiction), as well as in the glossy newsstand magazines Sky & Telescope and Archaeology, and he contributes op-eds on scientific issues to The Ottawa Citizen. According to the US trade journal Locus, he has won more awards for his novels than anyone else in the history of the science-fiction and fantasy fields. 


He has made over 700 radio and TV appearances, ranging from NPR’s Science Friday to CNBC’s Rivera Live with Geraldo Rivera. He frequently does science commentary for the CBC, the BBC, and Discovery Channel Canada, and hosted the skeptical TV show Supernatural Investigator for Canada’s Vision TV.


Rob has spoken at multiple TEDx events and given talks at the Library of Congress; Cambridge University; the China Science and Technology Museum in Beijing; the Center for Values in Medicine, Science and Technology at the University of Texas at Dallas; the Center for Cognitive Neuroscience at the University of Pennsylvania; the Department of Physics and Astronomy at the University of Waterloo; the Department of Electrical and Computer Engineering at Queen’s University; and the Medical Physics Department at Memorial Sloan Kettering Cancer Center in Manhattan. His other science-and-technology-related keynote clients have included the Canadian Space Agency, Lockheed-Martin, Nokia, and the International Association of Privacy Professionals.


He’s presented keynotes at the Toward a Science of Consciousness Conference in Tucson; the Sanofi-Aventis BioTech Challenge in Saskatoon; the International Symposium on Physical Sciences in Space in Toronto; the Manitoba Business of Science symposium in Winnipeg; and the Canadian Conference on Intelligent Systems in Calgary; and at annual meetings of the Canadian Science Writers’ Association; the Science Teachers Association of Ontario; the International Symposium on Artificial Intelligence, Robotics and Automation in Space; and the US Federation of State Medical Boards.


Rob has spoken on machine intelligence at the Googleplex and been an invited participant at conferences hosted by NASA, DARPA, The SETI Institute, Gartner, and the Canadian Federal Department of Justice.


In 2009, Rob was writer-in-residence at the Canadian Light Source in Saskatoon, Canada’s national synchrotron facility (a position created specifically for him, and the first-ever writer-in-residence post at a Canadian science facility), and he served as science advisor, as well as a scriptwriter, for the ABC TV series FlashForward, which was adapted from his novel of the same name. A longtime member of the Royal Astronomical Society of Canada, past president of the Science Fiction and Fantasy Writers of America, a member of the Order of Canada, and the Order of Ontario, he holds honorary doctorates from the University of Winnipeg and Laurentian University. He was the first science-fiction writer in the world to have a website; visit it at sfwriter.com.
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Robert J. Sawyer est un auteur de science-fiction dont les 24 romans à succès « réunissent une quantité impressionnante de faits et de théories transcendant les disciplines scientifiques » (National Post), constituant ainsi « des pages et des pages d’extrapolation scientifique audacieuse » (The New York Times). Le New Scientist qualifie ses textes de « plausibles sur le plan scientifique, d’intrigants sur le plan du récit et d’importants sur le plan éthique ». Le Toronto Star affirme qu’il incarne « la réplique du Canada à Michael Crichton », et Marvin Minsky, pionnier en matière d’intelligence artificielle, a déclaré : « Dernièrement, j’ai été inspiré par l’œuvre de Robert J. Sawyer. »
            M. Sawyer a été publié dans les deux journaux scientifiques les plus en vue au monde, Science (collaboration spéciale) et Nature (fiction), ainsi que dans les magazines sur papier glacé Sky & Telescope et Archaeology. Il écrit aussi des articles d’opinion sur des questions scientifiques pour le Ottawa Citizen. Selon la revue spécialisée américaine Locus, il a gagné plus de prix pour ses romans que quiconque dans toute l’histoire de la science-fiction et du fantastique.
            Il a participé plus de 700 fois à des émissions de radio et de télévision, de Science Friday à la station NPR, à Rivera Live animé par Geraldo Rivera sur la chaine CNBC. Il fait fréquemment des commentaires scientifiques pour la Société Radio-Canada, la BBC et Discovery Channel Canada. Il a également animé la série télévisée au regard sceptiqueSupernatural Investigator pour la chaine canadienne Vision TV.
            L’auteur a présenté des allocutions à l’occasion de multiples conférences TEDx ainsi qu’à la Bibliothèque du Congrès des États-Unis, à la University of Cambridge, au musée des sciences et de la technologie de la Chine, à Beijing, au Center for Values in Medicine, Science and Technology, à la University of Texas, à Dallas, au Center for Cognitive Neuroscience à la University of Pennsylvania, au département de physique et d’astronomie de la University of Waterloo, au département de génie électrique et informatique de la Queen’s University et au département de physique médicale du Memorial Sloan Kettering Cancer Center, à Manhattan. Il a aussi donné des conférences sur la science et la technologie notamment à l’Agence spatiale canadienne, à la Lockheed Martin, chez Nokia et à l’Association internationale des professionnels de la protection de la vie privée.
            Par ailleurs, il a donné des présentations à la Toward a Science of Consciousness Conference, à Tucson, au Défi biotech sanofi-aventis, à Saskatoon, à l’International Symposium on Physical Sciences in Space, à Toronto, au Manitoba Business of Science Symposium, à Winnipeg et à la Canadian Conference on Intelligent Systems, à Calgary, ainsi qu’à des réunions annuelles de l’Association canadienne des rédacteurs scientifiques, de l’Association des professeurs de sciences de l’Ontario, du International Symposium on Artificial Intelligence, Robotics and Automation in Space et de la Federation of State Medical Boards des États-Unis.
            L’auteur a discuté d’intelligence artificielle au Googleplex et a participé en tant qu’invité à des congrès tenus par la NASA, la DARPA, le SETI Institute, Gartner et le ministère de la Justice du gouvernement fédéral canadien.
            En 2009, M. Sawyer a été écrivain résident au Centre canadien de rayonnement synchrotron, à Saskatoon, l’installation nationale du Canada pour la recherche en rayonnement synchrotron (un poste créé spécialement à son intention et le premier du genre dans une installation scientifique canadienne). Il a également été conseiller scientifique et scénariste pour la série télévisée FlashForward sur la chaine ABC, une adaptation de son roman éponyme. Membre de longue date de la Société royale d’astronomie du Canada,ancien président de l’organisation Science Fiction and Fantasy Writers of America, membre de l’Ordre du Canada et de l’Ordre de l’Ontario, M. Sawyer détient un doctorat honorifique de la University of Winnipeg et de l’Université Laurentienne. Il a été le premier écrivain de science-fiction au monde à se doter d’un site Web; visitez-le au sfwriter.com(en anglais).
